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EXKURZE
Se třídou se můžete vypravit na
dobrodružnou expedici po stopách
tajemné hraběnky Terezie.
ČTĚTE NA STRANĚ 2

TIPY PRO BUDOUCÍ DEVÁŤÁKY
Na co se připravit a na co si dát
pozor u přijímaček, radí úspěšní
absolventi.
ČTĚTE NA STRANĚ 4

Milé čtenářky, 
milí čtenáři,
držíte v rukou poslední číslo
novin Redakce Pohůrecká
ve školním roce 2022/2023. Už
po prvních měsících své
existence zaznamenal náš mladý
a dynamicky se rozvíjející tým
první úspěch v celokrajské
soutěži o nejlepší školní časopis
roku. V drtivé konkurenci 33
periodik z celého jihočeského
kraje přivezly naše redaktorky
Čestné uznání. Porotu nejvíce
oslovila rubrika Příběhy
na jedno písmeno.
Obsah čísla, které držíte v rukou,
je zároveň tak trochu
i rozloučením s některými
našimi učiteli a učitelkami a s
žáky devátých tříd. V několika
příspěvcích se ohlížíme
za podařenou školní akcí
na Novohradsku, kterou z naší
školy absolvovaly zatím tři třídy.
A jak se zdá, v příštích letech je
budou další třídy následovat.
Najdete zde i krásné kresby
talentovaných umělkyň naší
školy.
Do tvorby se znovu zapojili
mladší spolužáci z prvního
stupně. Za to děkujeme a těšíme
se na další spolupráci v příštím
školním roce.
Pohodové léto přeje a na
viděnou v září se těší
 
MARTIN POKORNÝ,
šéfredaktor.

Jihočeští skauti pomáhají i baví
Skautská pouť se konala
v sobotu 15. dubna
na Sokolském ostrově. Mohli
jste tam vidět stánky skautů
z Českých Budějovic, kde jste si
mohli něco koupit nebo vyrobit.
Na výběr jste měli od ručně
vyrobených březových turbánků
až po kolo štěstí. Byly tam
soutěže pro děti se stanovišti
nebo i vodácká soutěž, kde byly
různé věkové kategorie a mohli
soutěžit všichni. A asi si říkáte,
co potom skauti s vydělanými
penězi udělali? Polovinu svého
výdělku dali na charitu České
Budějovice.
 
Soutěž Horké pádlo: Jede se
na lodi po skupinkách v různých
kategoriích, v každé kategorii
byly tři týmy, každý tým se
skládal ze sedmi lidí (jeden
kormidelník a ostatní pohon).
Soutěžilo se o ceny všeho druhu.
Bohužel pršelo, takže se soutěž
odložila na později.
 
Soutěže pro menší děti: Děti
dostaly kartičku, na kterou
získávaly razítka. Když splnily
úkoly na stanovištích a měly
dostatek razítek, mohly se
zapojit do soutěže, ve které
když jste neměli všechna razítka,
tak jste dostali samolepku
nebo odznáček, a pokud jste
měli všechna razítka, tak jste se
dostali do slosování o lepší
výhru.

Soutěžilo se celý den a program
byl pestrý. Skauti celé ráno
od 6:00 stavěli podsady
a připravovala se stanoviště,
muselo to pro ně být velmi těžké
a namáhavé, protože bylo
mokro, bláto a pršelo. V průběhu
dne se zlepšilo počasí,
díky čemuž soutěž Horké pádlo
mohla začít. Skautská pouť
končilav 17:00 po závěrečném

nástupu. Pro skauty však ale
nekončila, ti ještě mohli pomoct
s úklidem stejně jako ostatní
rodinní příslušníci.
Skautská pouť se koná každý
rok a můžete vždy přijít, anebo
se dokonce stát skautem
(světluškou, vlčetem, žabičkou).

autorky článku: VALERIE
VÁVROVSKÁ, DANIELA DOLEJŠÍ

Kapka
 
Malá bílá kapička,
vypadá jak kytička.
Rychle běží, pospíchá,
div ji v zádech nepíchá.
 
Není sama, je jich víc,
je jich asi nad tisíc.
Opouští teď mraky,
v dáli vidí straky.
 
Najednou ji napadne,
kam to asi dopadne.
Líbí se jí bílé kvítí,
na louce, kde slunce svítí.
 
 
DENISA OKENICOVÁ (4.E)

Anketa: Co byste změnili na naší škole?
Blanka Toncarová (7.A): Asi
šatny. Kdybychom měli skříňky,
nemuseli bychom tak často řešit
ztracené věci. Teď se to ani nedá
vypátrat. Každý by si za to
zodpovídal sám.
 
Zdeněk Brdek (učitel): Přál
bych si, aby na škole fungoval
výtvarný ateliér. Chodilo by se
tam na výtvarku a bylo by tam
nachystáno vše k tvorbě.
 
Viktorie Svobodová
a Karolína Pražanová (8.E):
Přáli bychom si v šatnách
skříňky. Taky bychom uvítaly
školní bufet, kde by se daly
kupovat svačiny.
 

Ema Bursíková (4.D): Místo
šaten bych chtěla zamykací
skříňky.
 
Petr Pouzar (zástupce
ředitelky): Chtěl bych mít další
tělocvičnu, protože děti mají
málo prostoru na tělocvik. Chtěl
bych mít tři jídla k obědu,
protože jsem mlsný, abych toho
mohl mít víc. Ale jinak si
myslím, že jídelna vaří docela
dobře. A šatny pro žáky, aby
měli skříňky a ne ty klece
pro lvy.
 
Julie Rachačová a Sára
Kohoutová (5.C): Aby nebyly
domácí úkoly a v jídelně aby
vařili pizzu.

Jaroslav Erhat (učitel
a správce IT): To je těžká
otázka, ale chtěl bych mít
ve školní jídelně častěji dezerty
k obědu.
 
Štěpánka Zikmundová
(učitelka): Upravila bych
atletické hřiště a ovál.
 
Ondřej Strnad (6.A): Já bych
dal delší přestávky. Aspoň jednu
půlhodinovou bych bral. A chtěl
bych psát méně testů.
 
Vilém Vávrovský (3.C.): Méně
úkolů a přísnější učitele
na tělocvik.
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Terčino údolí pod náporem 6.C Anketa: Co 
učitele a 
učitelky štve na 
dětech?
Jiří Letovský: Když
neposlouchají a dělají si co
chtějí.
 
Markéta Urbánková: Když
dětem něco vysvětlím a oni mě
u toho neposlouchají.
 
Zuzana Vilkovská: Když děti
vykřikují a žvaní.
 
Vladislav Bartoň: Vykřikování,
bavení při hodině a hluk.
 
Ida Trmalová: Když
neposlouchají učitele, který to
s nimi myslí dobře.

Finále školního 
turnaje bude 
on-line!
Souboj o zlato ve školním
fotbálkovém turnaji uvidíte
on-line. Do klání o zlatou medaili
postoupili v dramatickém play
off učitelé Zdeněk Brdek
a Lenka Klabouchová
proti výběru žáků 7.B Vojtovi
Šmídovi a Šimonu Peterkovi.
Finálová bitva se uskuteční
ve středu 28. června v 10:00
hodin dopoledne a divákem
můžeš být i ty! IT správci naší
školy Vratislav Ulrich a Jaroslav
Erhart připravují přímý přenos
on-line na platformě MS Teams.
Sledovat můžete na mobilních
zařízeních a na interaktivních
abulích.
 
POK

Za tajemstvím hraběnky Terezie jsme se vypravili na Novohradsko
Koncem dubna se 6.C vydala
na výlet do Terčina údolí
u Nových hradů.
Výlet probíhal s průvodkyní
Katkou a jejím pejskem Dartem.
Hned první den jsme se
ubytovali v Terčině údolí
v penzionu Hamr. Po obědě jsme
měli za úkol poskládat své
jméno jako šifru z přírodnin.
Když jsme úkol dodělali, čekalo
nás vyvolávání ducha hraběnky
Terezie.
Dále jsme se vydali na průzkum
vodopádu, u kterého jsme si
všimli, že je uměle vytvořený.
Měli jsme šanci si vylézt nahoru
nad vodopád. Pak jsme se vydali
dál cestou, která vedla nahoře
nad vodopádem, a dostali jsme

se k 650 let starému stromu.
Korunu stromu držela
pohromadě tři lana. Dále jsme
šli dál po cestě, kde jsme narazili
na kus pařezu stromu, který
dříve, když ještě stál, měřil
okolo 43 m. Dostali jsme za úkol
naměřit našimi kroky 43 m, pak
nám průvodkyně Katka řekla,
jestli máme správný odhad. Poté
jsme zkusili dohodit šiškou co
nejdál a hodně z nás se snažilo
dohodit až 43 m. Nikomu se to
nepovedlo.
Druhý den jsme se vydali
na Kraví horu, tam jsme zjistili,
že pár metrů v jehličnatém lese
přebývá listnatý les nebo že tam
vede kamenné vyznačení ohrady
pro krávy. Měli jsme malou

výzvu skákat jen po kamenech.
Když jme došli na vrchol Kraví
hory, dali jsme si malou
přestávku na svačinku a poté
jsme vylezli na rozhlednu, kde
jsme se mohli podepsat a udělat
si selfie. Cestou zpátky jsme
měli za úkol si najít nějaký
kámen, se kterým byl spojen
úkol na příští den. Procházeli
jsme Horní Stropnicí, kde jsme
se stavili v obchodě nakoupit
sladké zásoby.
Třetí a poslední den jsme se ráno
vrhli na rozbíjení kamenů,
ve kterých jsme našli mnoho
materiálů, třeba křemen. A hned
jsme dostali papír s dalšími
úkoly. Ve skupině jsme šli
stezkou podle stanovišť.

Procházeli jsme kolem
vodopádu, kolem tvrze
Cuknštejnu, 650 let starého
stromu, kolem lázniček, až
zpátky k penzionu.
Pak už nás tam čekaly poslední
chvíle, jednu z nich jsme
věnovali schránce, která byla
zamčená a my jsme museli
napsat kód z čísel, která jsme
vyluštili z papíru, co jsme
dostali na začátku. Ve schránce
byla odměna a zápisník,
do kterého jsme se mohli
podepsat. Pak už nás čekala jen
cesta zpátky.

autorky článku: ISABELLE
TESAŘOVÁ, BARBORA

BENEŠOVÁ

Pana učitele Brdka čekají nové výzvy Doufám, že budeme
spolupracovat třeba formou
studentských praxí, ale jestli se
úplně vrátím, nedokážu říct.
 
Přijdete se tedy někdy aspoň
podívat?
To určitě ano!
 
Berete si něco z této školy?
Spoustu zkušeností z praxe,
které využiju při výuce
budoucích učitelů.
 
Skončíte i s psaním novin?
Asi budu muset. Ale třeba můžu
dodávat nějaký materiál
nebo nové nápady. Každopádně
budu Redakci Pohůrecká držet
palce.

autorky rozhovoru: ISABELLE
TESAŘOVÁ, BARBORA

BENEŠOVÁ

Rozhodl jste se sám odejít
z této školy?
Ano, rozhodl jsem se sám.
 
Proč jste se takto rozhodl?
Dostal jsem nabídku, že bych
mohl učit na Jihočeské
univerzitě, tak jsem se rozhodl ji
využít.
 
Co vedlo k vašemu
rozhodnutí??
Rád bych zkusil jiný způsob
učení a nabral nové zkušenosti.
Je to totiž jiné v tom, že
na univerzitě učíte už dospělé
lidi. Nějaké zkušenosti už s tím
mám, takže vím, do čeho jdu.
 
Už víte, jaké předměty budete
učit?
Budu učit stejné předměty jako

tady, takže literaturu, výtvarnou
výchovu a dějiny umění.
 
Kolik let tu učíte?
Šest a půl roku. Po takové době
by to z mého pohledu chtělo
vyzkoušet něco nového.
 
Líbilo se vám u nás na škole?
Ano, v této škole se mi moc
líbilo. Musím ocenit kolektiv
kolegů a kolegyň. Celkově
myslím, že škola funguje dobře;
máme tu dostatek prostoru
na vlastní nápady. A samozřejmě
žactvo je bezva.
 
Mylíte, že u nás v jídelně vaří
dobře?
Určitě, naše jídelna mi bude moc
chybět. Nejraději mám zapečené
brambory na různé způsoby.

 
Mylíte si, že se někdy ještě
vrátíte?
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V důchodu se nudit nebudu, říká paní učitelka Krčmářová
„Do důchodu se těším,“ svěřuje
se Miloslava Krčmářová
po pětatřiceti letech za katedrou.
„Mám velký dům a zahradu,
takže doufám, že se vůbec
nebudu nudit, jelikož už teď
nestíhám. K tomu ještě máme
rádi hory, jezdíme po Česku,
Itálii i do Rakouska a také
k moři, což kvůli práci moc
nestíhám.“
 
Jak dlouho na naší škole
učíte? 
Na této škole učím přesně 35 let.
 
Kolik ředitelů a ředitelek jste
za tu dobu zažila?
Paní ředitelka Walterová je moje
čtvrtá.
 
Změnili se nějak žáci?
Řekla bych, že žáci jsou pořád
stejní. Pořád jsou to mladí lidé.
Možná mají větší sebevědomí,
ale jsou pořád fajn jako vždy.
Kdyby to takhle nebylo, už tu
nejsem.
 
Změnilo se hodně učení?
Podle mě se učení změnilo
v tom smyslu, že teď máme
mnoho interaktivních pomůcek
a také pěkné učebnice.

A co škola, ta se také změnila?
Celá škola včetně budovy se
taky změnila, dřív byla šedivá,
ale teď je hezky barevná.
Učebny se taky hodně zlepšily –
já ještě pamatuji doby, kdy
sedělo pět dětí u jednoho
počítače.
 
A školní jídelna?
Mám pocit, že se taky změnila,
snad díky tomu, že kuchařky
mají lepší vybavení. Taky si
můžeme vybrat ze dvou jídel,
ale i samotné kuchařky vaří lépe
než před třiceti lety.
 
Kdybyste ještě mohla zůstat,
zůstala byste?
Ono všechno má svůj čas a já už
učím hodně dlouho, takže cítím,
že potřebuji nějakou změnu.
Možná se ale stane, že půjdu
na nějakou výpomoc třeba místo
těhotné kolegyně. Ale teď vím,
že mě rodina potřebuje ke
hlídání vnoučat, protože synové
mají docela náročná zaměstnání.
 
Kolik tříd jste tady na škole
přibližně učila?
Jako třídní asi osm tříd a pak
samozřejmě ještě nějaké další.
 

Poradila byste něco
začínajícím učitelům
a učitelkám?
Poradila bych jim, aby měli
hlavně děti rádi, aby měli rádi
svoji práci a aby byli nároční,
protože děti to sice moc
nechápou, ale když je učitel
náročný, tak je hodně naučí.
 
Bude se vám po práci stýskat?
Určitě! Ale teď vím, že mě
potřebují moje vnoučata.
 
Kdybyste mohla pracovat
v jiné práci, jaká by to byla?
Já jsem se kdysi rozmýšlela

mezi zahradní architekturou
a pedagogickou školou, jenže
před třiceti lety nebyla zahradní
architektura moc žádaný obor.
 
Jak se teď cítíte?
Je mi vlastně strašně líto, že se
mě ptáte na takové otázky,
protože to znamená, že končím.
Ale nedá se nic dělat, je to další
etapa života. A taky si myslím,
že žáci potřebují mladé
energické učitele.

autorka rozhovoru: ALŽBĚTA
MORAVCOVÁ

Z tvorby žáků a žákyň

autorka kresby: NIKOLA KVĚCHOVÁ (9.A)

Skrytá a neznámá místa školy

Víte vůbec, že škola má nějaké
sklepy? A že v těch sklepech
jsou uschovány různé poháry?
Možná jste si někdy říkali, co se
skrývá za různými dveřmi naší
školy. V naší škole je mnoho
těchto dveří a my si ukážeme
jedny z nich. Za těmito dveřmi
se skrývají učebnice dějepisu
a hromada pohárů, globusů
a ocenění.
Poháry jsou různé velikosti
od velkých po malé,

od stříbrných po zlaté a největší
pohár vůbec byl primátora města
České Budějovice pro rok 2012,
který bohužel nemáme na fotce.
Většina jsou poháry z házené
a fotbalu. Jak si můžete
povšimnout na fotce, poháry
jsou i různých barev, například
červené, oranžové nebo modré.

autorky článku: VALERIE
VÁVROVSKÁ, BARBORA

BENEŠOVÁ
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Z tvorby žáků a žákyň

autorka kresby: KATEŘINA KOČOVÁ (9.C)

Tipy a triky k přijímačkám
S budoucími deváťáky, kteří
příští rok budou psát přijímačky
na střední školy, bychom se
jakožto letošní deváťáci chtěli
podělit o několik rad. Snad
pomohou s úspěšným
zvládnutím přijímaček.
 
1. Zkontrolujte si, že s sebou
máte rýsovací a psací potřeby
(které nepropíjejí).
 
2. Pohodlně se oblečte.
 
3. Nezapomeňte si kontrolovat,
kolik zbývá času.
 
4. Před testy si dejte něco
sladkého. Pomáhá to
s přemýšlením.
 
5. Myslete na to, že máte psát
odpovědi do záznamového
archu.

6. Den před zkouškami už se
neučte. Nic nezachráníte.
 
7. Jděte den před testy brzo spát,
ráno vstaňte dřív a pusťte si vaši
oblíbenou písničku. To vás
nabudí.
 
8. O přestávce mezi testy
neřešte, co jste odpověděli. Jen
se vystresujete.
 
9. Usmívejte se na ostatní, jsou
to možná vaši budoucí spolužáci
a spolužačky.
 
10. Hlavně se nestresujte, nejde
o život. Lehko se to říká, ale
alespoň to zkuste.
 
Přejeme vám hodně štěstí!

autoři článku: ANNA PĚKNÁ,
DENNIS KUTÝ

Roboty se může naučit ovládat každý  
 
To záleží na konkrétním typu
robota, ale všichni tito roboti
splňují základ STEM výuky
(science, technology,
engineering, math). Podporují
rozvoj myšlení v oblasti
budování a rozvíjí základní
dovednosti v programování.
 
Jaký nejzábavnější projekt
s Codey Rockym, Edisonem
a EV3 jsi viděl?
Jednou jsme postavili velkou
robotickou ruku nebo třídičku
barev. S robotem Codey Rocky
jsme ovládali třeba televizi.
S Edisonem jsme jednou
postavili dokonce 3D tiskárnu,
která malovala na papír.

autor článku: TOMÁŠ FROULÍK

Michal Černý vede v Domě dětí
a mládeže v Českých
Budějovicích kroužek
programování robotů a také
organizuje workshopy pro děti.
Na nich mohou kluci a holky
zjistit třeba to, že virtuální
realita nejsou žádná kouzla
a roboti strašidla, ale že se je
může naučit ovládat každý.
 
Jsou výukoví roboti spíš
pro kluky, nebo pro holky?
My tady používáme roboty
pro věkovou skupinu 9–15 let.
Já bych to nerozděloval. Jsou
pro každého, kdo se chce
dozvědět více o technologiích
a programování.
 

Můžu si je pořídit domů,
nebo musím jít někam
na kurz?
Není nutné hned absolvovat
workshop. Můžeš klidně začít
doma, protože na internetu lze
najít spoustu výukových videí.
Ovšem workshop dokáže nejen
prohloubit znalosti, ale naučit
i začátečníky.
 
Co si představit pod pojmem
„výukový robot“?
Když se řekne slovo robot, tak si
každý hned představí humanoida
nebo velkého průmyslového
robota. My se seznamujeme
s mnohem menšími roboty,
na kterých se učíme
programovat.

Jaké druhy výukových robotů
existují?
Je to velmi jednoduché. Výukoví
roboti se dělí na stavebnice,
které si postavíme, a na roboty,
které můžeme rozšířit například
o stavebnici LEGO.
 
Co nás chceš naučit a ukázat
nám tady v Domě dětí
a mládeže?
Hlavním cílem je osvěta
v oblasti technologií, rozvoj
kritického myšlení a rozvoj
kreativních dovedností, protože i
pro postavení robota
potřebujeme fantazii.
 
Co všechno se s roboty dá
dělat?

Loučí se pan učitel Zoch
Jak se ti na Pohůrecké líbilo?
Učil jsem předtím jen
na středních školách a od kolegů
jsem byl varován. Setkal jsem se
ale s přátelským prostředím.
Líbilo se mi, že jsem si ve škole
mohl vyzkoušet věci, které jinde
možné nebyly. Stýskat se mi
bude jednoznačně po lidech:
po kolezích, tak pochopitelně
po žácích. A chtěl bych
poděkovat vedení školy
za podporu a důvěru ve mě.
 
Jaká práce tě čeká?
Čeká mě práce tělocvikáře na SŠ
Dopravní. Vím, že tam mají
velmi pěkný sportovní areál, tak
v tomto smyslu by ta práce
mohla být dobrá.
 
Co plány na prázdniny?

Vhledem k tomu, že máme tři
malé děti a doma hospodářství,
tak se nevydáme příliš daleko.
Určitě vyrazíme na nějaké
přírodní koupání, výlety
do nedalekých Novohradských
hor, na návštěvy kamarádů.

autor rozhovoru: ZDENĚK BRDEK

Znamení 
zvěrokruhu

Má rád 
Býk má rád domácí pohodu,
dokáže ocenit materiální
požitky.
 
Blíženec (22. 5. – 22. 6.)
Blíženci jsou vnímavé povahy
a intelektuálního založení. Libují
si ve filosofii a baví je zkoumat
názory jiných lidí. Mohou se
pochlubit širokým okruhem
zájmů a žijí aktivním životem.
Silné stránky
Vyniká inteligencí
a komunikativností, má velký
rozhled, vidí souvislosti a má
schopnost porozumět složitým
problémům.
Má rád
S nadšením diskutuje a při řešení
hlubokých filosofických otázek
bude ve svém živlu! Rád se baví
a poznává nové lidi.
 
ISA+BAR

Býk (21. 4. – 21. 5.)
Býci mají velmi klidnou
a vyrovnanou povahu. Smyslem
jejich života bývá práce.
Když se nadchnou pro nějakou
myšlenku, vždy ji dokončí.
Jejich život je velmi
zodpovědný. Rádi jsou
obklopeni hezkými a vzácnými
věcmi, ocení luxus.
Silné stránky
Býk má velké organizační
schopnosti, je velký pracant
s hodným srdcem. Ocení,
když má doma klid.
Slabé stránky 
Upřednostňuje práci na úkor
volného času, má sklony
k workoholismu a málokdy si
dopřeje trochu volného času.


